

朝陽科技大學 098學年度第1學期教學大綱
Visual Communication Design(1) 視覺設計(一)

當期課號	3373	Course Number	3373
授課教師	廖家翎	Instructor	Liao, Chia Ling
中文課名	視覺設計(一)	Course Name	Visual Communication Design(1)
開課單位	工業設計系(四進)四A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	<p>本課程主要以平面設計實務及創意的思考為主，各階段作業皆輔以平面設計與視覺原理之理論，做為設計思考的根源。本課程預計使學生藉由實務作品的創作達到以下的目標：</p> <ol style="list-style-type: none"> 1.徒手繪製平面設計圖之能力。 2.平面設計的創意思考能力。 3.增進對於色彩的應用與造型型態的感知。 4.熟悉識別體系之設計實務，以培養實作之設計能力。 5.熟悉平面設計軟體操作，培養學生具有多樣的設計專長。 6.促進學生團隊合作的學習與作業能力。 	Objectives	<p>This course is focus on graphic design and creative thinking, and involve the principles of graphic design in each stage work as the sources of design thinking. Through this course, students can: 1.have the graphic sketch skills. 2.improve the creative thinking skills. 3.improve the color application skills. 4.understand the corporation identity system(CIS) practice. 5.operate the computer aided graphic design software. 6.improve the team work and learning.</p>
教材	<p>Illustrator平面設計塾 Illustrator設計幫幫忙 正確學會 Illustrator 的 16 堂</p>	Teaching Materials	<p>Illustrator平面設計塾 Illustrator設計幫幫忙 正確學會 Illustrator 的 16 堂</p>
成績評量方式	<p>學習態度 20% 出席率 20% 平常 20% 期中 20% 期末 20%</p>	Grading	<p>學習態度 20% 出席率 20% 平常 20% 期中 20% 期末 20%</p>
教師網頁	-		
教學內容	<p>首先認識Illustrator軟體的應用、操作與視窗環境。掌握向量繪圖設計的基礎知識與檔案管理技巧。學會各種設計工具、面板的用途與使用技巧。再導入視覺設計的基本原則應用在設計名片、個人海報、書籍內編排頁等各類平面設計應用。</p>	Syllabus	<p>Knew Illustrator software application, operation and environment of the window at first.Grasp rudimentary knowledge and file management skills designed in vectorial drawing.Uses of different design tool, panel of society and using skill.And then channel the basic principle designed into the vision and apply to and grade such all kinds of planar design applications as pages,etc. while designing name card, personal poster, books.</p>

尊重智慧財產權，請勿非法影印。